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Bijlage(n) 2

Betreft Beantwoorden artikel 40-vragen inzake groene daken

Geachte heer Van der Meer,

Bij brief van 6 april 2020, bij ons ingekomen op 6 april 2020, heeft u op grond 
van artikel 40 van het Reglement van Orde van de gemeenteraad namens de 
fractie GroenLinks vragen gesteld over groene daken.
Wij beantwoorden uw vragen als volgt.

Vraag 1. U geeft aan dat groene daken een goede bijdrage kunnen geven aan 
het realiseren van doelen van de groen-blauwe stad, maar dat er geen 
subsidieregeling voor komt omdat groene daken niet verplicht zijn. 
Kunt u toelichten waarom het ontbreken van die verplichting een reden 
is om geen subsidie te geven, waar daarvoor bij andere niet verplichte 
klimaat- en energiemaatregelen wel subsidiemogelijkheden zijn.

Antwoord Vanuit de beschikbare middelen voor een groenblauw Dordrecht is 
gekozen om voornamelijk in te zetten om de (reguliere) 
werkzaamheden van de gemeente op een groenblauwe / 
klimaatadaptieve manier invulling te geven. De afspraken uit het 
convenant klimaatadaptief bouwen die Dordrecht mede heeft 
ondertekend (zie bijlage 1), zijn een voorbeeld van hoe nieuwe 
ontwikkelingen op een klimaatadaptieve manier worden uitgevoerd (zie 
bijlage 2). Hiervoor werken we bijvoorbeeld in het pilot project 
Amstelwijck. Groene daken kunnen net als alle groenblauwe 
maatregelen een rol spelen in het creëren van bewustzijn van het 
belang van groen in de stad. Zo zou het groen inrichten van nieuwe 
bushokjes goed zijn voor de bewustwording, de kansen en kosten 
hiervan worden verkend. Daarnaast is er ook geld beschikbaar voor 
subsidieregelingen. De belangrijkste eigenschap voordat er wordt 
overwogen of er subsidiemogelijkheden komen voor specifieke 
maatregelen is hoeveel meerwaarde er mee wordt behaald voor de 
leefbaarheid en aantrekkelijkheid van de omgeving. Dit is bijvoorbeeld 
veel bij groene schoolpleinen, maar minder bij regentonnen of groene 
daken (wel aangemoedigd maar geen subsidieregeling).
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Vraag 2. U signaleert kansen voor groene daken en andere vormen van 
klimaatadaptatie bij herontwikkeling en in samenwerking met 
woningcorporaties. In het bod van de corporaties voor de 
prestatieafspraken wonen, klinkt echter nadrukkelijk twijfel door over 
de financierbaarheid van duurzaamheidsdoelstellingen. Wordt er in dit 
verband wel aan subsidiemogelijkheden gedacht?

Antwoord Dit jaar willen we met de woningcorporaties door middel van concrete 
pilot projecten verkennen wat wel en niet mogelijk is binnen 
klimaatadaptatie. De beperkte middelen vanuit woningcorporaties zijn 
hierbij bekend. Subsidie vanuit de gemeente is echter niet onze eerste 
inzet. Uit eerdere projecten is gebleken dat veel mogelijk is als er vroeg 
in de ontwikkelingsfase rekening wordt gehouden met groenblauw en 
klimaatadaptatie. 

Er wordt momenteel gewerkt aan een aanvraag voor een 
verduurzamingssubsidie (SAH) vanuit het Rijk. Deze subsidie kan 
gebruikt worden voor het verduurzamen van woningen, dit zal echter 
vooral over energie en gas gaan, oftewel mitigatie maatregelen. Vanuit 
klimaatadaptie wordt er ook gekeken naar de mogelijkheid van externe 
subsidie voor klimaatadaptieve maatregelen. 

Vraag 3. Ook m.b.t. bedrijfspanden, bedrijventerreinen en scholen ziet u 
mogelijkheden voor groene daken en andere vormen van 
klimaatadaptatie. Wel kunnen er problemen zijn m.b.t. het 
draagvermogen van daken, zoals dat ook m.b.t. zonnepanelen naar 
voren komt. Ziet u mogelijkheden om te bevorderen of te garanderen 
dat daken van nieuwe bedrijfspanden en schoolgebouwen in ieder 
geval constructief aan de voorwaarden voor groene daken en/of 
zonnepanelen voldoen? Zo ja, bent u bereid daartoe initiatieven en 
maatregelen te nemen?

Antwoord Het bouwbesluit is op nationaal niveau afgesloten en bevat 
constructieregels voor het minimum draagvermogen van daken. Als 
gemeente kunnen we geen generieke technische bouwregels stellen in 
het bestemmingsplan of bouwverordening die afwijken van het 
bouwbesluit. Dit is alleen mogelijk als we zelf de opdrachtgever zijn, in 
dit soort situaties kiezen we voor prestatie-eisen voor groenblauwe en 
klimaat adaptieve maatregelen. Er wordt niet gekozen voor 
maatregelvoorschriften, om de mogelijkheid voor innovativiteit bij de 
ontwikkelaar te laten. Als een ontwikkelaar vervolgens door middel van 
een groen dak aan het minimaal te behalen groen oppervlakte komt, is 
dit een mooie uitkomst, maar extra groen op straat niveau kan ook een 
mooie uitkomst zijn.

Vraag 4. Bent u bereid om alsnog een subsidieregeling voor groene daken of 
voor een breder palet aan klimaatadaptieve en biodiversiteit 
bevorderende investeringen te overwegen?

Antwoord Op dit moment zijn we niet bereid om verdere regelingen op te starten 
naast de regelingen die we nu al hebben of opstarten voor 
respectievelijk groenblauwe schoolpleinen en bedrijfsterreinen. We zien 
deze regelingen als doeltreffend gegeven de beschikbare middelen, het 
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beoogd doel en wat we verder om groene tuinen en privéruimtes te 
stimuleren.

Vraag 5. U vraagt in de RIB om ideeën en richting voor het stimuleren van het 
vergroenen van de stad. Mogen we ervan uitgaan dat het daarbij ook 
gaat om klimaatadaptatie en bevordering van biodiversiteit? Bent u 
bekend met het rapport “Aan de slag met natuurinclusief bouwen” van 
de Natuur- en milieufederatie Zuid-Holland?. Zo ja, hoe kijkt u aan 
tegen de daarin naar voren gebrachte mogelijkheden?

Antwoord De opgave Groenblauwe stad werkt aan klimaatadaptatie, biodiversiteit 
en de leefbaarheid en aantrekkelijkheid van de stad. Dit doen we door 
middel van "groenblauwe" maatregelen en projecten, omdat extra 
natuur (groen) en water (blauw) een positief effect heeft op al deze 
onderwerpen. 

In het convenant klimaatadaptief bouwen is een prestatie-eis voor 
natuurinclusief ontwikkelen opgenomen. De mogelijkheden uit het 
rapport "aan de slag met natuurinclusief bouwen" zijn mooie 
voorbeelden hoe er aan die eis kan worden voldaan. Vanuit de 
gemeente geven we hier advies op bij projecten en het rapport kan als 
een van de middelen hiervoor worden gebruikt. 

Wij vertrouwen er op u hiermee voldoende te hebben geïnformeerd.

Hoogachtend,

Het college van Burgemeester en Wethouders

J. Scholten A.W. Kolff
secretaris burgemeester
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